
37.     Nejčastěji používaná slova v angličtině            555/3000 
 
Slovní zásoba   (15 slov): 
 

string 
     The string will break. 

provázek, šňůrka, struna 
    Ten provázek se přetrhne. 

[strɪŋ ] 

that 
     Is that what you want? 

tamten; hovorové „to;“ že, který 
     To je to, co chceš? 

 [ðæt] 

army 
     He joined the army last year. 

armáda 
     Do armády nastoupil loni. 

 [ˈɑːrmi] 

dad, daddy, pa, papa, pappa, pop, dada  
     Lots of love from Daddy. 

táta, tatínek 
     S láskou zdraví Tatínek. 

 [dæd, ˈdædi, pɑ, 
ˈpɑpə, ˈpæpə, pɑp, 
ˈdɑˌdɑ] 

service 
     We do not provide such services. 

služba, servis, bohoslužba, servisovat… 
     Takové služby neposkytujeme. 

 [ˈsɜːrvɪs] 

firm 
     Can you send us a firm order? 

firma; pevný 
     Můžete nám poslat pevnou objednávku? 

 [fɜːrm] 

laugh; laughter 
     He made me laugh. 

smích, smát se; smích 
     Rozesmál mě. 

 [læf; ˈlæftər] 

religion; religious 
     They are very religious. 

náboženství;  náboženský 
     Jsou velmi nábožensky založeni. 

 [ rɪˈlɪdʒən] 
 [rɪˈlɪdʒəs] 

June 
      She was born on June 11 /11

th
 of June. 

červen 
     Narodila se jedenáctého června. 

 [dʒuːn] 

base; based on 
     We are based in Prague. Tax base. 

základ(na), sídlit; založeno na 
     Sídlíme v Praze. Daňový základ. 

 [beɪs] 

handsome 
     Your son is such a handsome boy! 

pohledný (muž) 
     Tvůj syn je tak hezký kluk. 

 [ˈhænsəm] 

spend-spent-spent 
     Did you spend it all? 

utratit, strávit (čas) 
     Ty jsi to všechno utratil? 

 [spend-spent- 
  spent] 

language 
    Watch your language! 

jazyk-řeč 
     Dávej si pozor na jazyk! 

 [ˈlæŋɡwɪdʒ] 

own; owner; ownership 
     Can I speak with the owner, please? 

vlastní, vlastnit;  majitel; vlastnictví 
     Můžu mluvit s majitelem, prosím? 

 [oʊn] [ˈoʊnər] 
 [ˈoʊnərˌʃɪp] 

spring; spring-sprang-sprung 
     Spring is my favorite time of the year. 

jaro, pramen, pružina;  pružit, skákat 
     Mým oblíbeným ročním obdobím je jaro. 

 [sprɪŋ-spræŋ- 
 sprʌŋ] 

US =americká angličtina      ˈ = hlavní přízvuk      ˌ = vedlejší přízvuk          Br. E. =britská angličtina                                       [   ] 
ə (allow), ð (this), θ (thank), æ (apple), ŋ (bank), dʒ = dž (angel), ʒ = ž (pleasure), tʃ = č (cheese), ʃ = š (show), ʌ=a (mud), 
ɔ:, ɔ  = o:, o (corner), ʊ = ə +u (good), ɑː, ɑ = o: + a:, a+o (sauce), t ̬= d (later), ɪ = i (miss), ɜː, ɝː = ə:, ə:r (hurdle), ɛ =e (red) 
 

Další fráze a idiomy: 
 

spring break jarní prázdniny 

Why are you laughing at me? Proč se mi vysmíváte? 
Don´t do that! Nedělej to! 

He stands firm on this issue. V tomto si pevně stojí za svým. 

He is the one who pulls the strings. To on tady tahá za nitky (uplatňuje pokoutně svůj vliv). 

It´s a small mom-and-pop business. Je to malý rodinný podnik. 

  



38.     Nejčastěji používaná slova v angličtině                          570/3000 
 
Slovní zásoba   (15 slov): 
 

dislike 
     What are your likes and dislikes? 

nechuť, nemít rád 
     Co máš rád a co ne? 

 [ dɪˈslaɪk] 

people 
     We have to listen to the voice of the people. 

lidé, národ 
     Musíme poslouchat hlas lidu. 

 [ˈpiːpəl] 

write-wrote-written 
     Have you written it yet? 

psát 
     Už jsi to napsal? 

 [raɪt-roʊt-ˈrɪtə̬n] 

realize 
     I didn´t realize that you were here too. 

uskutečnit, uvědomit si; realizovat 
     Neuvědomila jsem si, že jsi tady taky. 

 [ˈriːəlaɪz] 

east; eastern                      
     We have an east facing house. 

východ; východní 
     Máme dům orientovaný na východ. 

 [iːst; ˈiːstərn] 

attic 
     Her little room is in the attic. 

půda, podkroví (v domě) 
     Její pokojíček je v podkroví. 

 [ˈætɪ̬k] 

into 
     I don´t want to get into trouble. 

do, dovnitř 
     Nechci se dostat do potíží. 

 [ˈɪntuː] 

spice(s); spicy 
     I don´t like spicy food. 

koření; kořeněný 
     Nemám ráda kořeněná jídla. 

 [spaɪs] 

milk 
      I know how to milk a cow. 

mléko, mléčný, dojit 
     Vím, jak podojit krávu. 

 [mɪlk] 

opportunity 
     This would be a great opportunity for us. 

příležitost 
     To je pro nás skvělá příležitost. 

 [ˌɑːpərˈtuːnəti̬] 

tie 
     Tie your(shoe)laces. 

přivázat, kravata, remíza 
     Zavaž si tkaničky. 

 [taɪ] 

field 
     What field did you study? 

pole, oblast, sféra, obor 
     Jaký obor jsi vystudoval? 

 [fiːld] 

hard 
    Study hard! 

tvrdý, těžký, pilný, přísný 
     Studuj pilně! 

 [hɑːrd] 

show-showed-shown; show off 
     Can you show me how to drive this? 

ukázat, projevit se, ukázka; předvádět se 
     Můžeš mi ukázat, jak se to řídí? 

 [ʃoʊ-ʃoʊd-ʃoʊn] 

biology 
     I never liked biology. 

biologie 
     Biologie mě nikdy nebavila. 

 [baɪˈɑːlədʒi] 

US =americká angličtina      ˈ = hlavní přízvuk      ˌ = vedlejší přízvuk          Br. E. =britská angličtina                                       [   ] 
ə (allow), ð (this), θ (thank), æ (apple), ŋ (bank), dʒ = dž (angel), ʒ = ž (pleasure), tʃ = č (cheese), ʃ = š (show), ʌ=a (mud), 
ɔ:, ɔ  = o:, o (corner), ʊ = ə +u (good), ɑː, ɑ = o: + a:, a+o (sauce), t ̬= d (later), ɪ = i (miss), ɜː, ɝː = ə:, ə:r (hurdle), ɛ =e (red) 
 
 

Další fráze a idiomy: 
 

realized loss/profit realizovaná ztráta/zisk 
realize a project realizovat projekt 

Variety is the spice of life. Změna je život. 

He is running the show. Teď tu velí on. 

field trip exkurze (ve škole), výlet do terénu 
equal opportunities rovné šance (např.  získat práci) 

 



PAST OF MODAL VERBS (minulý čas způsobových sloves) 
 
present/ future – past tense 
(přítomnost a budoucnost – minulost) 
 
can - could                                                              I couldn´t come because I didn´t feel good.      
(může, umí - nemohl, neuměl                            Nemohl jsem přijít, protože jsem se necítil dobře.) 
can´t - can´t have                                                  He can´t have done it. I cannot believe it!  
(nemůže-přece nemohl                                       To přece nemohl udělat. Nemůžu tomu uvěřit.) 
must - must have                                                  He must have been there (He was there for sure.) 
(musí-určitě musel                                                Určitě tam musel být. Jistěže tam byl.)  
needn´t - needn´t have             You needn´t have studied so hard. (It was useless, pointless to do that.) 
(nemusí-nemusel (zbytečně)    Nemusel jsi se tak moc učit. Bylo to zbytečné.) 
may - may have                                                     He may have paid it. (He probably paid for it.) 
(možná-možná bylo                                              Možná, že to zaplatil. Asi to zaplatil.) 
might - might have                                                She might have lied to you. (Maybe she lied to you.) 
(možná-možná bylo                                               Možná, že ti lhala.) 
should - should have                                            You should have seen it. (....but you didn´t). 
(měl by-měl                                                            Měl jsi to vidět (ale neviděl). 
would - would have                                              He would have helped me (....but he didn´t). 
(by-by býval                                                            Byl by mi býval pomohl (ale nepomohl). 
could - could have                                                 I could have studied medicine (......but I didn´t). 
(mohl by-mohl                                                       Mohl jsem studovat medicínu (ale nestudoval jsem). 
ought to - ought to have          She ought to have locked the door. (She regrets she didn´t do it.) 
(měl by –měl                              Měla zamknout dveře (lituje, že to neudělala). 
 
Note: the past forms are often contracted, especially with should, would and could:  
should´ve, would´ve, could´ve [ˈʃʊdəv, ˈwʊdəv, ˈkʊdəv ]   
(Poznámka: minulé formy jsou často zkracovány, zejména should, would a could: 
should've, would've, could've [ˈʃʊdəv, ˈwʊdəv, ˈkʊdəv]) 
 
Other verbs with similar meaning but not modals: 
(Další slovesa s podobným významem, která už ale nejsou způsobová: ) 
be supposed to - it is expected                                          How am I supposed to know that?  
(být předpoklán, mám, měl bych - očekává se                Jak to mám vědět?) 
have to - be obliged to (be obligated to)                          You don´t have to tell me. 
(muset - být povinen (být povinen)                                    Nemusíš mi to říkat.) 
need to - to have a need                                                      I need to see you. 
(potřebovat - mít potřebu                                                    Potřebuji tě vidět.) 
be allowed to - be permitted to                                         You are not allowed to smoke in here. 
(být dovoleno - být povoleno                                              Nesmíte zde kouřit. Není povoleno zde kouřit.) 
be able to -  be capable of, have the ability, capacity to do st.     We are not able to help you. 
(umět - být schopen, mít schopnost, schopnost dělat něco            Nejsme schopni vám pomoci.) 
 

   
 
 



 
 
 
     
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

WISHES, the wish clauses [ˈwɪʃɪz, ðə wɪʃ ˈklɔzɪz]   
(přání, přací věty) 
 
WISH + past for presence and future  = if only 
(wish + minulý čas pro vyjádření přítomnosti a budoucnosti = kéž by) 
I wish you were here with me now.  
(Kéž bys tu teď se mnou byl.) 
If only you were here now. 
(Kéž bys tu teď se mnou byl.) 
 
WISH + past perfect for the past 
I wish you had been there with me yesterday. 
(Kéž bys tam se mnou včera byl.) 
If only you had been there yesterday. 
(Kéž bys tam včera byl.) 
 
Note: “were” is possible with all persons: 
I, he, she, it were 
(Pozn.: “were” lze použít ve všech osobách) 
 

 
 
 
 



       

PAST PERFECT (předminulý čas) 
 
Past perfect simple              HAD + past participle (the third column:)      HAD + 3 
(předminulý čas prostý        HAD + příčestí minulé (“třetí sloupeček”)       HAD + 3) 
-an action that was finished before another action in the past 
(-akce, která byla dokončena před jinou akcí v minulosti) 
 
Examples: (Příklady:) 
By the time I got there the movie had finished. 
(Než jsem tam dorazil, film skončil.) 
They had been married for 12 years and then they got divorced in 12 minutes. 
(Byli manželé 12 let a pak se za 12 minut rozvedli.) 
I arrived at 10 PM and they had eaten everything by then. So I left. 
(Přišel jsem ve 22 hodin a do té doby měli všechno snězené. Tak jsem odešel.) 
 
Past perfect continuous        HAD BEEN + -ing 
(předminulý čas průběhový   HAD BEEN + -ing) 
-an action or a situation that had been happening before a certain point in the past. 
This point is usually mentioned. 
(-akce nebo situace, která se odehrála před určitým okamžikem v minulosti. Tento 
okamžik se obvykle zmiňuje.) 
 
Examples: (Příklady:) 
I visited John yesterday. I came to his house, rang the bell and he opened the door 
totally white. He had been painting the hall. 
(Včera jsem navštívil Johna. Přišel jsem k němu domů, zazvonil a on otevřel dveře celý 
bílý. Maloval předsíň.) 
I had been driving for 12 hours before I got to the most beautiful beach in the world. 
(Jel jsem 12 hodin, než jsem se dostal na nejkrásnější pláž na světě.) 
 

 



 
 

THE THIRD CONDITIONAL      if + past perfect - comma - modals in the past 
                                                     modals in the past -  if + past perfect 
(třetí kondicionál                      if + předminulý čas – čárka – způsobová slovesa v minulosti 
                                                     způsobová slovesa v minulosti – if + předminulý čas) 
 
-something happened in the past, you cannot change it, you regret that you couldn´t help or didn´t 
do something or you might reproach somebody for not informing you about something etc. 
( -něco se stalo v minulosti, nemůžete to změnit, litujete, že jste nemohli pomoci nebo jste něco 
neudělali nebo můžete někomu vyčítat, že vás o něčem neinformoval atd.) 
 
If you had called me, I would have arrived immediately. 
( Kdybyste mi zavolali, hned bych přijel.) 
I could have helped you if you had asked me for help. 
( Mohl bych ti pomoci, kdybys mě požádal o pomoc.) 
 

THE MIXED CONDITIONAL              if + past perfect - comma - present simple  
                                                             present simple - if + past perfect 
(smíšený kondicionál                        if + předminulý čas – čárka – přítomný čas prostý 
                                                              přítomný čas prostý – if + předminulý čas) 
 
-something happened in the past but the result is obvious in the present 
( - něco se stalo v minulosti, ale výsledek je zřejmý v současnosti) 
 
If you had taken the pills in the morning, you would feel better now. 
( Kdybyste si vzala prášky ráno, cítila byste se nyní lépe.) 
You could run (could be running) faster now if you had participated in the training before. 
(Teď byste mohli běžet rychleji, kdybyste se před tím (byli bývali) zúčastnili tréninku.) 
 
ALL CONDITIONALS: (všechny kondicionály, resp. podmínky) 
zero conditional:              If you put ice on the sun, it melts. 
(nulová podmínka:          Pokud položíte led  na slunce, roztaje.) 
the first c.:                         If I win, I will give you 20 %. 
(první kondicionál:           Pokud vyhraju, dám vám 20 %.) 
the second c.:                   If I won, I would give you 20%. 
(druhý kondicionál:          Kdybych vyhrál, dal bych ti 20 %.) 
the third c.:                       If I had won, I would have given you 20% 
(třetí kondicionál:            Kdybych (byl býval) vyhrál, (byl bych ti býval) dal bych ti 20 %.) 
the mixed c.:                     If I had won, I would be rich now. 
(smíšený kondicionál:      Kdybych (byl býval) vyhrál, byl bych teď bohatý.) 


